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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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§ 2  Verksamhetsberättelse med bokslut 2015 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse med bokslut för 2015. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar verksamhetsberättelse med bokslut för 2015 till 

kommunstyrelsen. 

3. Nämnden begär att ackumulerat netto 13,4 miljoner kronor avseende 

resultatenheterna överförs till 2016. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-22. 

Dnr 1.2.1-803/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars Hultkvist (KD) med ett 

ersättaryttrande. 

 

Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) / Lars Hultkvist (KD) 

 

För stockholmarna och medborgarna i stadsdelen Farsta har 2015 varit ett blandat år. Den 

nuvarande majoriteten har kunnat leva gott på de goda förutsättningar som Alliansen 

lämnade efter sig samt på en duktig och kompetent förvaltning. 

 

Samtidigt är det ytterst anmärkningsvärt att den nya majoriteten inte förmått klara av en 

budget i balans under sitt första verksamhetsår. Även om minnet ofta är kort minns vi alla 

hur den nuvarande majoriteten utlovade stora tillkommande resurser till t ex 

äldreomsorgen. Årets underskott summerar till drygt 14,3 miljoner vilket utgör ett 

nedslående betyg på den rödgröna majoritetens grad av löftesuppfyllnad. 

 

Detta resultat är än mer anmärkningsvärt om man betänker att den nya majoriteten 

blixtsnabbt slog till med en stor skattehöjning. Trots denna har medborgarna inte kunnat 

se någon förbättrad service. En stor del av förklaringen ligger i den brist på prioriteringar 

och ledarskap som präglat den nya majoritetens första hela verksamhetsår. 

Kärnverksamheter har helt enkelt kommit i skymundan för annat. 
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Betydande ansträngningar ägnas åt demokratiprojekt, medborgarforum, ambulerande 

nämndverksamhet, anställning av demokratisamordnare, upprustning av 

träffpunktslokaler etc. Detta behöver inte nödvändigtvis vara fel, men det är dags att slå 

till bromsarna när utvärderingar visar att det kostar tusentals kronor per medborgare som 

dyker upp på sådana möten som ordnas för att stärka demokratin. Och själva 

verksamheten drar kraft från det som borde ägnas åt kärnverksamheter. 

 

Vi kan med tillfredsställelse notera att av den rödgröna majoritetens stolta proklamationer 

om att se till att all konkurrensutsättning skulle upphöra blev det ett rejält magplask. 

Verkligheten var mer svårbemästrad än vad ideologin riktigt förmådde leverera. Därför 

blev det inte så mycket av återkommunaliseringarna. Och återtagningslöftet finns inte 

heller med i årets verksamhetsplan. 

 

Vi är också oroade över den nya majoritetens nonchalanta och skygglappsbetonade 

inställning till trygghetsfrågorna. Vi avser återkomma till detta i annan ordning. 

 

Särskilt uttalande  

Peter Öberg (L) 

 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och där framtida 

generationer växer upp med jämlika livschanser kräver välfärd i världsklass. Den 

rödgrönrosa majoriteten har under det gångna året höjt skatten men samtidigt haft 

problem med att finansiera kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och socialtjänst.  

Trotts en omfattande skattehöjning klarar inte majoriteten att hålla verksamheten i 

ekonomisk balans. I Farsta är underskottet drygt 14 miljoner Kr under verksamhetsåret 

2015. I Farsta är det främst äldreomsorgen som genererat underskott varför särskild fokus 

erfordras på området under kommande år. Återkommunalisering av verksamheter av 

ideologiska skäl går före sakförhållanden som ekonomi och brukares nöjdhet.  

 

Vi kan se på flera håll i staden hur barngruppernas storlek i förskolan ökar. Hemtjänsten 

går med underskott i snart sagt varje del av staden. Och i flera stadsdelar ser vi också hur 

det ekonomiska biståndet går med underskott, trots att majoriteten skjutit till mer resurser. 

Trots skattehöjningarna har majoriteten svårt att få pengarna att räcka till. 

 

Trots de ekonomiska utmaningarna gör stadsdelsnämndens personal ett mycket gott 

arbete och förtjänar allt beröm för sina ansträngningar att få verksamheten att gå runt. Inte 

minst flyktingsituationen under hösten har ställt staden inför stora prövningar. Det 

bemötande och de ansträngningar stadens anställda och invånare har visat upp har gett 

eko i Sverige och i Europa. 

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på stadsdelsnämnden att prioritera. 

Mindre angelägna satsningar och projekt måste få stå tillbaka för att värna 

kärnverksamheterna. Tyvärr har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana 

prioriteringar. Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser som 

gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver hjälp från staden. 
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Vi ser också hur valfriheten har tryckts tillbaka genom att välfungerande verksamheter 

återkommunaliserats av ideologiska skäl. Trots att vänstermajoriteten talar om att kvalitet 

ska vara den vägledande faktorn ser vi ofta hur kvalitet inte är en faktor i 

upphandlingsbeslut, utan att driftsform är det enda som styr. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, utan skattehöjningar 

som hotar jobben och företagandet, är en svår uppgift. Men den är avgörande om 

Stockholm ska bli en stad som klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och 

framtidstro åt växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta ansvar 

för välfärden. 

 

Det gångna året har visat att Stockholm är betjänt av ett nytt och liberalt ledarskap som 

ger varje stockholmare större resurser att forma sitt eget liv. 
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§ 3  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

flytta flotte-brygga till nedanför Edö servicehus. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

anlägga elljusspår runt Sköndal. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

nyplantera bärbuskar och fruktträd i Hökarängens parker. 

4. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

Farsta behöver ett nappträd. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2016-01-19. 

 

 Flytta flotte-brygga till nedanför Edö servicehus 

Dnr 1.2.4-826/2015 

 

 Anlägg elljusspår runt Sköndal 

Dnr 1.2.4-830/2015 

 

 Nyplantering av bärbuskar och fruktträd i Hökarängens parker 

Dnr 1.2.4-41/2016 

 

 Farsta behöver ett nappträd 

Dnr 1.2.4-55/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

de inlämnade medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 4  Sätt upp volträcken vid parken Olympiaplan i Tallkrogen – svar på 

medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att sätta upp volträcken vid parken Olympiaplan i Tallkrogen. 

 

Ärendet 

Vid nämndens sammanträde den 27 augusti förra året fick förvaltningen i uppdrag att 

bereda ett medborgarförslag om att sätta upp volträcken vid parken Olympiaplan i 

Tallkrogen. 

 

Det finns redan annan lekutrustning i parken. Eftersom all utrustning behöver ha ett 

säkerhetsområde runtom så finns det förmodligen inte plats för ett volträcke också. 

Säkerheten i parken kommer att besiktigas i vår. Om det trots allt finns plats för ett 

volträcke så kommer vi att sätta upp det.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-08. 

Dnr 1.2.4-480/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Sanera huset i parkleken Fagerlid i Hökarängen – svar på 

medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag om att sanera huset i parkleken Fagerlid i Hökarängen. 

 

Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 17 november förra året fick förvaltningen i 

uppdrag att bereda ett medborgarförslag om att sanera huset i parkleken Fagerlid i 

Hökarängen. Nämnden uppdrog särskilt åt förvaltningen att bereda förslaget i samverkan 

med stadens fastighetskontor för att skyndsamt finna en lösning som permanent 

säkerställer att förvaltningens verksamheter kan fortsätta använda byggnaden.  

 

Förslagsställaren nämner en tillfällig modulbyggnad som alternativ till sanering. Även en 

tillfällig byggnad ställer krav på bygglov och kostsam infrastruktur. Förvaltningen 

kommer tillsammans med fastighetskontoret att fortsätta utreda frågan och ta fram 

nödvändiga beslutsunderlag för nämndens ställningstagande längre fram.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-08. 

Dnr 1.2.4-684/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi välkomnar att stadsdelsförvaltningen tillsammans med fastighetskontoret kommer att 

fortsätta utreda frågan och ta fram nödvändiga beslutsunderlag för nämndens 

ställningstagande i frågan om en ny parkleksbyggnad. Parkleken Fagerlid har varit och är 

en positiv resurs för flera generationer av barn och ungdomar i Hökarängen och är idag en 

uppskattad och central verksamhet för dagens allt flera barnfamiljer i området. Mot 

bakgrund av de senaste tio årens befolkningsökning och det generationsskifte som pågår i 

Hökarängen samt den fortsatta bostadsproduktion som sker i området ser vi fram emot en 

snabb återkoppling av frågan till stadsdelsnämnden.  
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§ 6  Fördelning och utvärdering av demokrati- och utvecklingsmedlen – svar 

på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Liberalerna (dåvarande Folkpartiet) om fördelning och utvärdering 

av demokrati- och utvecklingsmedlen.  

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna (dåvarande 

Folkpartiet) ställt frågor om hur demokrati- och utvecklingsmedlen som tilldelats Farsta 

stadsdelsnämnd har fördelats och vilka verksamheter som kommit igång. De undrar också 

vilken utvärdering som görs. 

 

Under 2015 har både ett strategiskt arbete och operativt arbete genomförts med 

utgångspunkt från verksamhetsplan 2015. Uppföljning av arbetet görs årligen i 

verksamhetsberättelsen och tertialrapporter. Förvaltningen anser att en mer fördjupad 

utvärdering av mål och resultat kan ske vid slutet av pågående mandatperiod. 

Erfarenheter, mätningar, uppföljningar och att följa utvecklingen över tid möjliggör en 

reell utvärdering. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-05. 

Dnr 1.6-735/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Ökad sjukfrånvaro vid stadsdelsförvaltningen – svar på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Liberalerna (dåvarande Folkpartiet) om ökad sjukfrånvaro vid 

Farsta stadsdelsförvaltning. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden tar Moderaterna och Liberalerna (dåvarande 

Folkpartiet) upp sjukfrånvaron vid stadsdelsförvaltningen. Partierna vill veta vad som 

gjorts och kommer att göras, dels för att få ner sjukfrånvaron, dels för att utreda de 

långsiktiga konsekvenser den får. De vill också veta hur stor sjukfrånvaron är i de olika 

verksamheterna. 

 

Förvaltningen arbetar med ett hälsofrämjade ledarskap, arbetsmiljö, friskvård, 

rehabilitering, uppföljningar, hälsoplaner och hälsocoacher. Under året kommer det 

förebyggande arbetet och korttidsfrånvaron att vara i fokus. Förvaltningen kommer också 

att arbeta med det systematiska arbetsmiljöarbetet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-12. 

Dnr 1.6-736/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Föreningsbidrag Farsta 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fördelar föreningsbidrag för 2016 om sammanlagt 500 000 kronor till 

sökande föreningar enligt förvaltningens förslag. 

 

Ärendet 

Farsta stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till föreningar. Sammanlagt 34 föreningar 

har ansökt om bidrag för år 2016. Förvaltningen föreslår att 32 föreningar beviljas bidrag 

om sammanlagt 500 000 kronor. Enligt förslaget fördelas 325 000 kronor till föreningar 

som bedriver verksamhet för äldre och för personer med funktionsnedsättning eller 

psykisk ohälsa, missbruk eller socialt utanförskap och 175 000 kronor för 

kulturarrangemang. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-05. 

Dnr 5-781/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Daniel Harc (S) och Peter Öberg (L) samt ersättarna Pelle Pettersson (S) och Fatou 

Mané (S) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan ärendet handlades. 
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§ 9  Uppföljning av Farstas kommunala hemtjänst 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av Farstas 

kommunala hemtjänst. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av Farstas kommunala hemtjänst. 

Verksamheten är stor med cirka 500 kunder och har genomgått ett omfattande 

förändringsarbete under de senaste åren, inte minst för att komma tillrätta med 

ekonomiska problem. Den löpande dokumentationen har förbättrats men egenkontrollen 

uppfyller ännu inte de krav som ställs.  

 

I en åtgärdsplan beskriver enheten hur egenkontrollen ska åtgärdas. Förvaltningen 

bedömer att planen är tillräcklig för att komma tillrätta med bristen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.2.1-37/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

SIDA 15 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 10  Så här tyckte brukarna inom området funktionsnedsättning i Farsta 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna 

inom området funktionsnedsättning 2015 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

En stadsövergripande brukarundersökning inom området funktionsnedsättning 

genomfördes under våren 2015 bland personer som har insatserna gruppbostad och 

servicebostad, korttidshem, hemtjänst och daglig verksamhet. Resultaten är positiva.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-05. 

Dnr 1.6-3/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M), och även 

Lars Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Den rödgröna majoriteten delar den tveksamhet som Farsta Funktionshinderråd uttrycker 

angående denna brukarundersökning. Våra partier har tidigare i stadsdelsnämnden vid 

behandling av denna och andra brukarundersökningar framhållit att de ger en ganska 

översiktlig beskrivning av dessa viktiga verksamheter. Sedan den nya majoriteten tillträdde 

genomförs numera kontinuerligt inom hela staden kvalitetsobservationer för en fördjupad 

kvalitetsuppföljning inom äldreomsorgen. På sikt kan kanske denna metod omfatta flera 

verksamheter för att utveckla och säkerställa kvaliteten utifrån brukarnas behov. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Lars Hultkvist (KD) 

 

”De som har sitt boende inom privat regi är i det stora hela något mer nöjda än de inom 

kommunal regi.” Majoriteten har som mål att återkommunalisera verksamheter av 

ideologiska skäl. Här ser vi ett tydligt exempel där brukarna är mer nöjda med boenden 

drivna i privat regi. Valfriheten och kundernas/brukarnas nöjdhet kan inte åsidosättas av 

rent ideologiska skäl. 
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§ 11  Gemensam upphandling av boendeplatser för ensamkommande 

flyktingbarn och ungdomar som söker asyl 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i socialnämndens stadsgemensamma upphandling 

av boendeplatser för ensamkommande flyktingbarn och ungdomar som söker asyl, 

enligt det förfrågningsunderlag som socialnämnden fastställde den 15 december 2015. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningschefen vid socialförvaltningen att å Farsta 

stadsdelsnämnds vägnar fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal med valda utförare. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningschefen vid socialförvaltningen att å Farsta 

stadsdelsnämnds vägnar vid behov besluta om: 

a) partsbyte (parts rättigheter och skyldigheter får överlåtas på annan) samt 

underteckna avtal om partsbyte 

b) förlängning av avtal och uppsägning av avtal 

c) mindre justeringar av avtal 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Med anledning av den stora ökningen av ensamkommande barn och ungdomar som söker 

asyl behöver Stockholms stad utöka tillgången till asylplatser. Därför har socialnämnden 

beslutat att genomföra en stadsgemensam ramavtalsupphandling av boendeplatser för 

ensamkommande flyktingbarn och ungdomar som söker asyl. Samtliga stadsdelnämnder 

har bjudits in att delta i upphandlingen. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 

beslutar om deltagande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 2.2.2-7/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Former för stadsdelsnämndens sammanträden och medborgarforum 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden genomför sammanträdet torsdag den 19 maj i Fagersjö och 

sammanträdet torsdag den 22 september i Farsta strand. 

2. Nämnden genomför medborgarforum i Fagersjö tisdag den 8 mars och torsdag den 10 

november, i Gubbängen torsdag den 12 maj, i Hökarängen tisdag den 20 september 

och i Farsta strand torsdag den 13 oktober. 

3. Nämnden beslutar att dess sammanträden ska vara offentliga, med de begränsningar 

som anges i kommunallagen och med undantag för det sammanträde som hålls på 

morgonen första vardagen efter årsskiftet, under förutsättning att detta sammanträde 

endast behandlar de båda ärendena om social delegation och särskilt förordnade 

ledamöter för innevarande år. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har tillsammans med nämndens demokratiråd tagit fram ett förslag om 

vilka nämndsammanträden som ska hållas i andra stadsdelar under året, samt var och när 

medborgarforum ska anordnas. Förvaltningen föreslår också att nämnden beslutar att dess 

sammanträden ska vara offentliga, med undantag för det sammanträde som hålls första 

vardagen efter årsskiftet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-15. 

Dnr 1.1-10/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag, dock med ändringen i punkt 2 ovan 

att medborgarforum den 12 maj inte genomförs i Farsta utan i Gubbängen.  

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag i punkt 3 ovan om offentliga nämndsammanträden. I detta instämde Lars Hultkvist 

(KD) med ett ersättaryttrande.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkanden från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och 

Miljöpartiet i punkt 1 och 2 ovan och enligt yrkande från samtliga partier i punkt 3 ovan. 

 

Moderaterna och Liberalerna anmälde att partierna inte deltar i beslutet i punkt 1 och 2 ovan. 
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§ 13  Rättelse och fyllnadsval till stadsdelsnämndens pensionärsråd 2016 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden återkallar sitt beslut den 16 december 2015 att utse Ingrid Sundin, 

SPF Sköndal, som ersättare i nämndens pensionärsråd under 2016. 

2. Nämnden utser Yvonne Algård, SPF Sköndal, som ersättare i nämndens 

pensionärsråd under 2016. 

 

Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 16 december förra året utsågs 2016 års 

pensionärsråd, utifrån nomineringar från lokala PRO- och SPF-föreningar. De som utses 

att ingå i rådet ska enligt kommunfullmäktiges instruktion vara bosatta inom stadsdels-

området. Förvaltningen har efter nämndens beslut upptäckt att en av de utsedda, Ingrid 

Sundin från SPF Sköndal, inte bor inom området. Nämnden har därför utsett henne till 

ersättare på felaktig grund. Beslutet behöver återkallas och nämnden behöver utse en ny 

ersättare, efter ny nominering från SPF Sköndal. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-25. 

Dnr 1.1-557/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 14  Gestaltad livsmiljö – en ny politik för arkitektur, form och design 

(SOU 2015:88). Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

det statliga betänkandet Gestaltad livsmiljö – en ny politik för arkitektur, form och design 

(SOU 2015:88). 

 

Ärendet 

2014 beslutade regeringen att politiken inom området arkitektur, form och design skulle 

ses över. En utredning tillsattes för att stärka områdets värde och betydelse för individen, 

livsmiljön och den hållbara samhällsutvecklingen.  

 

I det betänkande som nu har presenterats föreslås att politikområdets redskap ges en aktiv 

roll när samhällets utmaningar ska lösas. Statens centrum för arkitektur och design 

(Arkdes) föreslås ombildas till Myndigheten för Gestaltad livsmiljö. Ett utvecklat 

metodstöd föreslås för att öka kompetensen inom offentliga upphandlingar med 

kopplingar till arkitektur, form och design. Förvaltningen är som helhet positiv till 

utredningens förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-10. 

Dnr 1.5.1-808/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Stockholms miljöprogram 2016-2019 – svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

om förslag till Stockholms stads miljöprogram 2016–2019. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I budget 2015 fick kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett förslag till miljöprogram för 

åren 2016–2019. Det förslag som nu har utarbetats omfattar sex miljömål som brutits ner i 

ett antal delmål med tillhörande indikatorer. Jämfört med nuvarande miljöprogram 

innehåller förslaget flera skärpningar. 

 

Förvaltningen är sammantaget positiv. Det är bra att kravet på lokala 

miljöhandlingsplaner tas bort – det blir tydligare om miljömålen arbetas in i 

verksamhetsplanen. Det är också bra att uppföljningen av delmålen tidigareläggs. Då blir 

det enklare att bevaka att delmålet nås och även mer tid att sätta in åtgärder om så behövs.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.5.1-744/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle i huvudsak bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram en egen text. I detta instämde Peter Öberg (L). I detta 

instämde även Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden godkänner i huvudsak förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen och anför därutöver följande. 

 

Vårt mål är att Stockholm ska påbörja omställningen till att bli en hållbar stad med höga 

ambitioner inom klimat och miljö. Stockholmarnas hälsa ska gynnas genom ett långsiktigt 
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arbete med sikte på en ren stadsmiljö. Det ska vara lätt för stockholmarna att göra 

miljömedvetna val i sin vardag. Vi vill minska stockholmarnas ekologiska fotavtryck. 

Målen måste därför formuleras utifrån gedigen kunskap avseende exempelvis 

miljökonsekvenserna av ekologisk livsmedelsproduktion. 

 

Tack vare att Alliansen drivit på för hållbarhetsarbetet i Stockholm, utsågs staden av EU-

kommissionen till Europas miljöhuvudstad 2010. Utnämningen har bidragit till ett ökat 

intresse för Stockholms miljöarbete, där staden fungerar som inspiratör och föredöme för 

andra städer runt om i världen. Utnämningen har också bidragit till att stockholmarnas 

medvetenhet kring stadens miljöarbete och krav på en aktiv miljö- och klimatpolitik har 

ökat.  

 

Vi konstaterar att förslaget till miljöprogram omfattar sex övergripande miljömål, vilka i 

princip är desamma som miljöprogrammet för 2012 – 2015. I stora delar välkomnar vi 

inriktningen för stadens kommande miljöarbete där Stockholm fortsatt agerar som ett 

internationellt föredöme på miljöområdet. Som stadens främsta styrdokument på 

miljöområdet är vi angelägna om att förslaget från kommunstyrelsen tillåts en ingående 

granskning av alla berörda verksamheter i staden.   

 

Det finns dock ett antal otydligheter i miljöprogrammets nuvarande innehåll, både 

avseende gäller ekonomi, ansvarsfördelning, uppföljning och genomförande. I 

förklaringar till målen och delmålen används olika benämningar som medför att det blir 

oklart vad som avses. Bland annat står det i vissa fall ”samtliga stadens enheter”, ibland 

”samtliga verksamheter” och därutöver ”staden” eller ”stadens samtliga 

nämnder/styrelser”. Om inte de sammantagna otydligheterna i programmet åtgärdas 

riskerar miljömålen att missas. Det åligger nu kommunstyrelsen att arbeta fram 

anvisningar för hur rapporteringen av uppföljningen ska ske. Det är viktigt att dessa 

anvisningar är tydliga samt att de finns tillgängliga hos stadens nämnder och bolag innan 

rapporteringen kan förväntas starta.  

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Den Rödgröna majoriteten ställer sig positiv till Stockholm stads föreslagna miljöprogram 

för 2016-2019. Våra ambitioner för en mer hållbar och klimatanpassad stadsdel och stad 

är stora, vi anser att stadens miljöprogram speglar vår ambition. Vi finner förvaltningens 

synpunkter bra och relevanta. Särskilt synpunkten att miljöprogrammet kommer att 

underlätta och tydliggöra förvaltningens bevakning och uppföljning av satta mål. 

För att säkerställa det föreslagna miljöprogrammets effektivitet så presenterar vi ett antal 

punkter som vi anser bör tas med i beräkningen för programmets införande. 

 Programmet måste synkroniseras med övriga styrdokument på miljöområdet, t.ex. 

dagvattenstrategin, den kommande strategin för grönstrukturfrågor och kommande 

strategier för klimatarbetet. 

 Programmet måste säkerställa en hög grad av transparens i de intressekonflikter 

kopplat till markanvändning som måste lösas i en växande stad (där avvägningar 
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måste göras i varje enskilt fall). Det är t.ex. viktigt att kunna följa upp hur man arbetar 

med att stärka de ekologiska funktionerna och hur kompensationsåtgärder sker i de 

fall man bygger på grönmark. Biotopkartan, som senast uppdaterades 2009, är ett bra 

analysverktyg för detta ändamål och bör kommuniceras utåt via miljöbarometern. 

Artportalens rapportsystem för bl.a. rödlistade arter är också det ett bra analysverktyg 

för ökad transparens och kan användas som planeringsunderlag. Det bör även göras 

tydligt att uppföljningssystemet (behöver) ska visa vilka kompensationsåtgärder som 

faktiskt genomförs samt deras effekt. 

  Problembeskrivningen för att uppnå målen för vattenmiljön bör även finnas 

beskriven för grönstruktur och biologisk mångfald.  

 Vi anser att det vore önskvärt om programmet kunde bli tydligare i 

naturskötselfrågan. Att sköta naturreservat och andra grönområden på ett 

ändamålsenligt sätt är viktigt för att stärka den biologiska mångfalden i staden. För 

Farsta Stadsdel är det viktigt att det sätts upp en lokal plan, som inkluderar 

finansiering, för att restaurera, rusta och bevara Magelungen.  

 Miljöprogrammet måste kunna fungera eller utvecklas för att fungera som stöd för 

olika typer av upphandlingsprocesser, även eventuella framtida förändringar.  (ex. 

naturvård, ekologisk mat, biodrivmedel osv.).                  

 Vad avser hållbar energianvändning och egenproducerad el, så ligger fokus på 

solenergi, vilket vi är positiva till. Ett tillägg är att detta inte utesluter andra förnybara 

energislag, ex. vind eller vågkraft vart det är lämpligt. 

 Vi ställer oss väldigt positiva till det fortsatta arbetet för att enbart erbjuda ekologisk 

mat, som nämns i programmet. Dock är det viktigt att utöver detta ta hänsyn till 

behovet av klimatsmart mat, ex. mindre kött och frukt och grönsaker i säsong. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

SIDA 23 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 16  Riktlinjer för social investeringsfond i Stockholms stad – svar på remiss 

från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslaget till riktlinjer för social investeringsfond i Stockholms stad. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stockholm stad har inrättat en social investeringsfond med syfte att motverka utanförskap 

och social utsatthet. Genom investeringsfonden ska ekonomiska medel kunna föras från 

kostsamma insatser när problem uppstått till kostnadseffektiva förebyggande åtgärder. 

Investeringsfonden ska komplettera och stödja stadens ordinarie arbete med att förebygga 

social utsatthet. 

 

Förvaltningen anser att det är svårt att beräkna de ekonomiska effekterna av en 

investering. Principerna för återföring till fonden har vissa brister främst vad gäller 

justering av ordinarie budget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-10. 

Dnr 1.5.1-745/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och 

lade därutöver fram en egen text. I detta instämde Lars Hultkvist (KD) med ett 

ersättaryttrande. 

 

Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle föreslå kommunstyrelsen att återremittera 

ärendet till stadsledningskontoret för ytterligare beredning och lade därutöver fram en 

egen text. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  
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Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) / Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden överlämnar delvis förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen  och anför därutöver följande. 

 

Det är klokt att finna framgångsrika former för det offentliga att arbeta förebyggande och 

proaktivt på det sociala området. Modeller som lyckas förena långsiktigt kloka åtgärder 

med god budgethållning vore till gagn för både den enskilde och för samhället i stort, 

genom att undvika stuprörstänkande till förmån för långsiktiga åtgärder.  

 

Det krävs dock en hel del förtydliganden och förbättringar av de föreliggande riktlinjerna. 

För att sociala investeringar verkligen ska ge effekt och innebära konkreta förbättringar 

krävs att kunskapsbaserade arbetssätt används och att enbart åtgärder som har 

vetenskaplig evidens får stöd. Vi ser dessvärre en risk i att det sker en politisering av 

arbetet, då riktlinjerna föreskriver att den sociala hållbarhetskommission som den 

rödgrönrosa majoriteten har tillsatt ska identifiera angelägna projekt. Om den sociala 

hållbarhetskommissionen ska involveras i arbetet är det nödvändigt att en mångfald av 

experter och forskare knyts till kommissionen och att dessa har en bred trovärdighet och i 

största möjliga utsträckning är politiskt oberoende. De experter som kopplas till 

kommissionen måste därmed utses efter dialog med samtliga partier.  

 

De inkomna ansökningarna granskas av ett råd för sociala investeringar som vid behov 

ska ta hjälp av vetenskaplig kompetens. Här krävs en del avgörande klargöranden, främst 

vad gäller gränsdragningen i ansvaret mellan den sociala hållbarhetskommissionen och 

rådet för sociala investeringar, samt vilka som ska ingå i det sistnämnda rådet. Och varför 

ska såväl den sociala hållbarhetskommissionen som rådet för sociala investeringar anlita 

vetenskaplig kompetens? Det föreligger en stor risk att hela arbetet byråkratiseras. Enligt 

förslaget ska även två nya heltidstjänster tillsättas på stadsledningskontoret för att 

samordna arbetet med sociala investeringar.  

 

Enligt riktlinjerna för fonden ska de projekt som får stöd bidra till genomförandet av 

kommunfullmäktiges mål. Dessa mål är dessvärre otydligt och övergripande formulerade. 

Det föreligger även i detta avseende en risk för att det sker en politisering och projekt vars 

inriktning stämmer överens med majoritetens ideologiska utgångspunkter premieras 

snarare än vetenskapligt förankrade åtgärder. 

 

Stadsdelsförvaltningen konstaterar att det kan vara svårt att beräkna hur stor 

utgiftsminskning en förebyggande åtgärd innebär. Vi instämmer i denna synpunkt. Det 

kan ta lång tid innan effekter syns och de kan, vilket förvaltningen framhåller, uppstå hos 

andra huvudmän. Det finns därmed en risk för godtycke vad gäller beräkningarna av vilka 

besparingar som faktiskt uppnås. Här krävs ytterligare förtydliganden. Det är även viktigt 

att tydligt klargöra att den förvaltning som ansvarar för ett projekt enbart ska återbetala de 

besparingar som har uppstått inom den egna förvaltningen. 
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Enligt riktlinjerna ska de inkomna ansökningarna analyseras utifrån ett genusperspektiv. 

Att välja ut just denna faktor är inte oproblematiskt. Självfallet ska de sociala 

investeringarnas sammantagna effekter gynna såväl kvinnor som män. Det finns dock en 

rad andra perspektiv som i så fall borde beaktas, till exempel ett åldersperspektiv eller om 

en åtgärd även gynnar personer med funktionsnedsättningar. Den vetenskapliga grunden 

måste stå i centrum för allt arbete med sociala investeringar. Först därefter, om två projekt 

har likvärdig evidens, bör ytterligare faktorer beaktas.  

 

Det är avslutningsvis viktigt att det civila samhället kan delta på samma premisser som 

kommunala verksamheter. En möjlighet att involvera det civila samhället ytterligare är att 

staden som komplement till den sociala investeringsfonden ser över möjligheten att även 

arbeta med så kallade ”social impact bonds” där de investerare som uppnår det resultat 

staden efterfrågar återfår insatsen samt en viss avkastning. Detta innebär att investeraren 

står för risken och att staden enbart behöver utbetala medel om efterfrågat resultat har 

uppnåtts.  

 

Reservation  

Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden föreslår kommunstyrelsen att återremittera ärendet till 

stadsledningskontoret för ytterligare beredning i enlighet med vad nämnden anför nedan. 

 

Nyttan med en social investeringsfond beror på syftet. Om syftet med en social 

investeringsfond är att kunna finansiera tidiga insatser och långsiktiga projekt bör 

Stockholm, som en rik kommun med en stor budget, kunna finansiera sådana projekt 

inom ordinarie budget. 

 

Om syftet istället är att driva fram verksamhetsförbättringar och nya arbetssätt kan dock 

sociala investeringsfonder vara ett intressant sätt att finansiera sådana insatser. 

Liberalerna välkomnar förslag som gör det lättare att testa nya idéer och höja 

innovationstakten i offentlig sektor. 

 

Med det sagt finns det ett antal betydande oklarheter kring förslaget som ger upphov till 

starka invändningar. Det gäller framför allt förslaget om återföring, det vill säga att 

kostnadsbesparingar som uppstår som ett resultat av projekt som finansieras av fonden 

ska föras tillbaka till fonden från den nämnd där besparingarna uppstått. 

 

Vi ser en stor risk för att projekt som finansieras via fonden kommer att tränga ut 

kärnverksamheten i nämnderna. Om beräkningarna av kostnadsbesparingar är för 

optimistiska kommer nämnden att behöva ta pengar från verksamhet som enligt erfarenhet 

fungerar, och betala in till fonden för finansiering av projekt som kanske inte gör så 

mycket nytta. Lars Hultkrantz, professor i nationalekonomi vid Örebro universitet, pekar i 

en rapport för SNS på att svenska kommuner har grundläggande kunskaps- och 

kompetensbrister när det kommer till effektutvärdering. Detta är värt att ta på allvar. 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

SIDA 26 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

Vår oro gäller i synnerhet om det är så att en nämnd som inte har ansökt om medel måste 

betala tillbaka pengar som anses vara en besparing, utan att nämnden har varit med och 

ansökt om projektet. 

 

I diskussionen kring sociala investeringsfonder nämns ofta vinster från investeringar i 

relation till kostnader som uppstår med ett nollalternativ. På kort sikt kan det till exempel 

vara en kostnad att sätta in en extra socialsekreterare för att fånga upp ungdomar på glid, 

men på lång sikt leder det till minskade sociala kostnader jämfört med att inte göra något 

alls. 

 

Problemet är dock att alternativet för en nämnd som ska betala tillbaka pengar inte är att 

göra ingenting alls, utan att använda de pengarna på beprövat sätt. Detta är den egentliga 

så kallade alternativkostnaden. Vi ser en risk i att projekt med viss men relativt låg nytta 

tar pengar från ordinarie välfungerande verksamhet. 

 

Vi anser sammanfattningsvis att kunskapsläget kring möjligheterna att genomföra 

korrekta effektutvärderingar borde klargöras, att regelverket kring återföring borde 

tydliggöras och att staden borde överväga någon annan lösning som är mindre 

byråkratisk. 

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi välkomnar att Stockholm nu blivit ytterligare en av de svenska kommuner som infört 

en kommunal social investeringsfond för att stärka insatser som är förebyggande och 

ställer oss bakom förslaget till riktlinjer för Stockholms stads sociala investeringsfond 

men anser att modellen för återföring av förväntad utgiftsminskning bör ses över så att det 

finns förutsättningar att modellen fungerar i praktiken. Detta bland annat mot bakgrund av 

att det ibland kan vara svårt att på flera års sikt exakt uppskatta hur stor en 

utgiftsminskning blir vid en förebyggande åtgärd som genomförs under en längre period. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

SIDA 27 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 17  Motion (M) om att ge kommunerna verktyg för ett tryggt och snyggt 

offentligt rum – svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av en 

motion från Anna König Jerlmyr och Cecilia Brinck, båda Moderaterna, om att ge 

kommunerna verktyg för ett tryggt och snyggt offentligt rum. 

 

Ärendet 

Anna König Jerlmyr och Cecilia Brinck, båda Moderaterna, föreslår i en motion till 

kommunfullmäktige att Stockholm ska be regeringen utreda en lagändring för att ge 

kommunerna verktyg att säkerställa ett tryggt och snyggt offentligt rum. Motionärerna vill 

införa lokala ordningsvakter med befogenhet att bötfälla exempelvis överträdelser av 

trafikföreskrifter och ordningslagen.  

 

Förvaltningen är av den meningen att problem med upplevd trygghet, nedskräpning, fusk 

med handikapptillstånd med mera kan hanteras med tillräckliga resurser till ansvariga 

nämnder. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.5.1-727/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl 

(MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle föreslå att  kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att bifalla motionen och lade därutöver fram en egen text. I detta 

instämde Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) / Lars Hultkvist (KD) 

 

1. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

tillstyrka motionen. 

2. Nämnden anför därutöver följande.  

 

Stockholm är en fantastiskt vacker stad. Dessvärre ser vi hur den blivit allt mer skräpig 

samtidigt som antalet anmälda skadegörelsebrott ökat kraftigt det senaste året. Detta är 

inte särskilt förvånande eftersom den rödrönrosa majoriteten kraftigt minskat på anslagen 

till städning samtidigt som man, genom att avskaffa nolltoleransen mot klotter och 
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graffiti, intagit en mjukare hållning gentemot klotter. Det har resulterat i ökad 

nedskräpning och mer klotter vilket bidrar till ökad otrygghet och minskad trivsel. Det 

kan vi naturligtvis inte acceptera och har därför skjutit till 20 mnkr i vår budgetreservation 

för ökade ambitioner vad gäller nedskräpning och klottersanering.  

 

Parallellt med detta är det viktigt att det nedskräpningsförbud som finns också efterlevs. 

Då polisen redan idag har en tung arbetsbelastning är det viktigt att kommuner ges 

möjlighet att stärka polisens arbetsuppgifter i syfte att upprätthålla lag, ordning samt 

trivsel i stadsrummet. Mot bakgrund av detta vill vi att Stockholms stad ska hemställa hos 

regeringen om att tillsätta en utredning av vilka förändringar i lagstiftningen som behöver 

göras för att ge kommunerna nödvändiga befogenheter att göra detta.  

 

Vi tror att kommunerna även kan avlasta polisen i andra delar än bara efterlevnaden av 

nedskräpningsförbudet, t ex när det gäller efterlevnaden av dubbdäcksförbudet, fusk med 

handikappstillstånd samt för att förebygga och stävja klotter. Det är viktigt att upprätthålla 

ordningen i det offentliga rummet samtidigt vet vi att polisen, med viss rätt, har svårt att 

prioritera sina resurser till att kontrollera giltiga handikapparkeringstillstånd eller 

efterlevnaden av dubbdäcksförbudet. Förra året kontrollerades bilisterna på Hornsgatan 

vid något enstaka tillfälle och kontrollen visade att många trotsar förbudet eftersom de vet 

att risken för att åka dit är minimal. Samma sak gäller för de falska 

handikapparkeringstillstånden där så många som 70 procent av alla tillstånd som florerar i 

Stockholm är falska. Att hänvisa till att man ska komma åt fusket genom att införa 

avgifter även för handikapparkeringar är bara provocerande och visar på en oförmåga att 

förstå stockholmarnas behov.  

 

Mot bakgrund av detta, samt mot bakgrund av att vi vill att polisen prioriterar sina 

kärnuppgifter så föreslår vi att motionen tillstyrks. 
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§ 18  Detaljplan för fastigheten Perstorp 1 m fl i Farsta – svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

om förslag till detaljplan för fastigheten Perstorp 1 m fl i Farsta. 

2. Nämnden vill därutöver framhålla att det är viktigt att förslaget till detaljplan 

revideras samt kompletteras på följande punkter; 

 

 Kollektivtrafik och Ekebergabackens utformning samt parkeringsmöjligheter 

 

Idag betjänas bostadsområdet av en lokal busslinje, 184 som kör upp längs den 

mycket branta Ekebergabacken som uppges ha 30 graders lutning. Bussen använder 

sedan den vändslinga som idag finns belägen i vägens nordvästra ände. Busslinjen 

används företrädesvis för resor till arbete samt skola. Dessutom är den en viktig 

kollektiv transportresurs för barnfamiljer med barnvagn, äldre samt 

funktionshindrade. Den är därmed redan idag en viktig kollektiv transportlänk. Att 

förhindra framtida busstrafik till ett bostadsområde med flera nya bostäder samt 

därmed flera boende i olika åldrar och livssituationer skulle bli en försämring för 

såväl samtliga nuvarande som de nya boende i området. För att möjliggöra en fortsatt 

bra kollektivtrafikförsörjning bör vägens utformning omarbetas samt dagens 

bussvändslinga behållas. 

 

Förutom kollektivtrafik bör även den framtida parkeringssituationen totalt sett 

klarläggas under det fortsatta planarbetet. Det finns i materialet avsnitt om framtida 

parkeringsgarage, men någon total samlad bild av parkeringsförhållanden för hela 

området, det befintliga och det framtida saknas. Om detta inte löses redan på detta 

stadium finns det en risk att parkeringssituationen i en nära framtid blir en smula 

kaotisk. 

 

 Tillgänglighets- och barnperspektiv 

 

Då det saknas mer detaljerade beskrivningar av den del av de bostäderna som kommer 

att lokaliseras närmast Perstorpsvägen så är det idag svårt att skapa sig en helhetsbild 

av hela området ur såväl tillgänglighets- som barnperspektiv. När den tänkta 

bebyggelsen i östligt läge mot Perstorpsvägen klarlagts bör hela detaljplanen granskas 

åter ur såväl ett tillgänglighets- som ett barnperspektiv. Detta säkerställer de behov 

som barn, funktionshindrade samt äldre har. 

 

I sammanhanget vill stadsdelsnämnden även rekommendera stadsbyggnadskontoret 

att kontakta utbildningsförvaltningen och korrigera beskrivningen av tillgång/närhet 

till skolor för olika åldrar då exempelvis Kvickentorpskolan som nämns i materialet 

enligt uppgift kommer att användas som evakueringsskola under en mycket lång tid 

framåt. Detta för att säkerställa tillgång till skolkapacitet för detta och andra 
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kommande områden inom ramen för det mer övergripande Tyngdpunkt Farsta – 

arbetet. 

 

 Höghuset 

 

I tidiga skisser har en annan mer långsträckt och lägre lösning för studentbostäder 

presenterats. Nu presenteras ett s.k. ”landmärke” i form av ett höghus på 17 våningar.  

Vi saknar resonemang kring kommande produktions- och framtida driftskostnader för 

höghuset. Vi vet att huskoppar över en viss höjd fodrar en del särskilda och 

fördyrande tekniska lösningar vid såväl produktion som framtida drift. Det föreslagna 

höghuset kräver exempelvis om det byggs i nuvarande läge speciella lösningar för att 

klara bullerkrav samt brandkrav med tanke på närheten till Nynäsvägen där farligt 

gods transporteras.  I slutändan handlar det om den framtida boendekostnaden/hyran. 

V vet att studenter i likhet med många andra kategorier med låga inkomster inte har 

möjlighet att efterfråga dyra boendelösningar.  Det aktuella materialet bör därför 

kompletteras med en kostnadskalkyl som i slutändan klarlägger de kommande 

hyrorna för det tänkta ”landmärket”/höghuset. 

 

 Omvänd planprocess 

 

Behovet av bostäder är stort och vi tror avslutningsvis att såväl slutresultatet som 

förståelsen bland dagens boende i olika områden väsentligt skulle förändras om 

invånarnas erfarenheter togs till vara tidigt. I det aktuella fallet anser vi att ett 

övergripande problem är att det inte förekommit tidigare dialoger med de som redan 

bor på Ekebergabacken och innehar stor kunskap om området och de vardagliga 

levnadsmönstren. Exempelvis är barns erfarenheter och tankar en viktig resurs när 

lekplatser och grönytor ska planeras.  Vi ser i fortsättningen gärna att ett större inslag 

av s.k. omvänd planprocess används. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för fastigheten Perstorp 1  

m fl i Farsta, där Farsta vård- och omsorgsboende tidigare fanns. Planen omfattar cirka 

700 lägenheter, varav 215 studentbostäder. En ny friliggande förskola med sex 

avdelningar ersätter befintlig förskola och en komplement-förskola med fyra avdelningar 

föreslås i ett av bostadshusen.  

 

Förvaltningen är positiv till att området bebyggs. Det är fördelaktigt att en stor del av 

bebyggelsen uppförs på redan exploaterad mark samtidigt som rekreationsvärdet ökar. 

Studentbostädernas placering är dock olämplig och behöver utredas vidare. Förvaltningen 

har i ett tidigare skede anmält önskemål om ett gruppboende för funktionsnedsatta, vilket 

saknas i förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.5.3-804/2015 
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Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text 

– se BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 19  Detaljplan för kvarteret Kavringen 1 mm i Hökarängen – svar på 

remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

om förslag till detaljplan för kvarteret Kavringen 1 m m i Hökarängen. 

2. Nämnden vill därutöver framhålla att det promenadstråk som går förbi dessa två 

områden där byggnationen planeras idag används flitigt för att ta sig till och från 

Hökarängen samt andra delar av Farsta. Stora delar av stråket är idag 

tillgänglighetsanpassat, det är därför viktigt att detta förblir tillgänglighetsanpassat 

även efter att de nya husen står klara. Vi tycker även att det är bra att samtliga 

planerade bostadshus blir hyresrätter samt att man bygger boendeparkeringar under 

husen. Slutligen vill vi gärna se att man tar tillfället i akt och ordnar föreningslokaler. 

Som planen ser ut idag finns en planerad lokal i ett höghus som ska hyras ut i 

kommersiellt syfte. Farsta i sin helhet behöver bland annat fler föreningslokaler och 

gruppbostäder. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för kvarteret Kavringen 1  

m m i Hökarängen. Syftet med planen är att uppföra 190 hyresrätter, varav två 

flerbostadshus med cirka 90 lägenheter i fyra respektive tio våningar vid kvarteret 

Kavringen och fem punkthus med cirka 100 lägenheter i fyra våningar samt suterräng- 

och takvåningar utmed Saltvägen. 

 

Sammantaget är förvaltningen positiv till att det byggs bostäder i Hökarängen men vi har 

synpunkter på husens utformning, placering och närmiljön kring husen. Byggnationen 

sker till stor del på naturmark och naturintrånget måste kompenseras. Tillgängligheten till 

tunnelbaneentrén bör lösas på ett bättre sätt än det som presenteras i förslaget.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.5.3-800/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text 

– se BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20  Program för Bagarmossen och Skarpnäck – svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till program för Bagarmossen och Skarpnäck. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett program för hur Bagarmossen och Skarpnäck 

ska utvecklas. Det sydöstra hörnet av programområdet tillhör Farsta stadsdelsområde. Två 

företag på Gråhundsvägen i Norra Sköndal berörs, däribland en livsmedelsbutik med 

tillhörande parkering. Butiken föreslås antingen vara kvar eller erbjudas lokal i en av de 

nya byggnaderna.  

 

Förvaltningen har i detta tidiga skede inga synpunkter på vilket alternativ som är bäst. Det 

väsentliga är att det finns en butik i området för de boende i Norra Sköndal.       

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.5.3-1/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 21  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 4 år 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen 

till Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 4 år 2015 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För fjärde kvartalet 2015 har förvaltningen rapporterat fyra ej verkställda beslut om LSS-

bostad för vuxna, varav tre är nya. I ett ärende har sökande nu fått bostad, i två har 

sökande tackat nej till erbjudande. Sex ej verkställda beslut enligt SoL om äldreboende 

har rapporterats, varav tre är nya. I fem ärenden har sökande tackat nej till erbjudna 

platser, i ett fall har personen ännu inte ställt sig i kö. Ett beslut om äldreboende har 

kunnat verkställas sedan förra rapporteringstillfället.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 

Dnr 1.2.1-31/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22  Bostäder för personer med fysisk och psykisk funktionsnedsättning – 

rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger Stadsrevisionens rapport Bostäder för personer med fysisk och 

psykisk funktionsnedsättning (nr 6, 2015) till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat om staden har en fungerande samverkan för planering och 

byggande av bostäder med särskild service. Granskningen visar att samverkan inte är 

tillräcklig, vilket leder till att brukare inte får bostad inom rimlig tid. Med tanke på att 

detta har pågått under flera år anser Stadsrevisionen att systemet för planering och 

byggande bör omprövas. 

 

Farsta omfattas inte av granskningen, men förvaltningen anser att vi har tillräckliga 

rutiner för kartläggning och bedömning av framtida behov och att brukaruppgifter i 

Paraplysystemet hålls aktuella. Det centrala och kostnadsdrivande problemet är bristen på 

bostäder. Nämnden tar också regelbundet upp behovet av fler bostäder med ansvariga 

instanser, nu senast i remissvar om detaljplanerna för fastigheten Perstorp 1 i Farsta 

respektive kvarteret Kavringen 1 i Hökarängen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-15. 

Dnr 1.6-750/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 23  Uppföljning av kvalitetsgranskning i den sociala barn- och 

ungdomsvården – rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om uppföljning av kvalitetsgranskning 

i den sociala barn- och ungdomsvården till handlingarna. 

 

Ärendet 

I en rapport från socialnämnden redovisar stadens socialtjänstinspektörer resultatet från en 

uppföljning av en tidigare granskning av kvaliteten i barn- och ungdomsvården i Farsta 

och åtta andra förvaltningar. Ett stort utvecklingsarbete har gjorts inom samtliga 

granskade verksamheter. Generellt finns dock ytterligare områden som behöver förbättras, 

bland annat det besvärliga personalläget och samverkan med exempelvis skola och 

barnpsykiatri.  

 

Rapporten bekräftar att utvecklingsarbetet vid förvaltningens barn- och ungdomsenhet 

haft effekt men att det måste fortsätta, inte minst för att förbättra personalsituationen. Det 

centrala projekt som initierats i staden för att se över socialsekreterarnas 

arbetsförhållanden kommer att vara ett stöd i förbättringsarbetet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-05. 

Dnr 1.6-33/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 24  Fördjupad uppföljning av skyddat boende vid kvinnojourer – rapport 

från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens fördjupade uppföljning av skyddat boende vid 

kvinnojourer till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har gjort en fördjupad uppföljning av åtta kvinnojourer i kommunal, 

privat och ideell regi. Studien har begränsats till kvinnojourer som erbjuder skyddat 

boende. Perspektivet har varit både den skyddssökandes och professionens. Fyra 

placerande nämnder har granskats: Enskede-Årsta-Vantör, Rinkeby-Kista, Skärholmen 

och Södermalm.  

 

Kvaliteten anses i flera avseenden vara god men det finns några utvecklingsområden. 

Dokumentationen behöver förbättras avsevärt och samverkan behöver stärkas genom 

kompetenshöjning och bättre rutiner. Möjligheten till långsiktiga finansiella 

förutsättningar för ideellt drivna verksamheter behöver ses över. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-12. 

Dnr 1.6-12/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

4 FEBRUARI 2016 

SIDA 39 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 25  Redovisning av uppdraget att utreda förutsättningarna för 

familjecentraler i ytterstadsdelarna – rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens redovisning av uppdraget att utreda 

förutsättningarna för familjecentraler i ytterstadsdelarna till handlingarna. 

2. Nämnden noterar därutöver att den bilagda förstudien lyfter fram att det av flera skäl 

skulle finnas ett behov av en verksamhet motsvarande en familjecentral i Fagersjö och 

föreslår därför att demokratirådet får en föredragning i frågan om familjecentraler vid 

ett kommande sammanträde 

 

Ärendet 

I stadens budget 2015 fick socialnämnden i uppdrag att utreda förutsättningarna för att 

starta fler familjecentraler, där öppna förskolan, socialtjänst, barnmorskemottagning och 

barnavårdscentral samverkar kring tidiga hälsofrämjande insatser för barnfamiljer. Nu 

redovisas resultatet av uppdraget. 

 

Farsta och sex andra stadsdelsförvaltningar i ytterstaden har deltagit i dialogmöten. De 

flesta är positiva till idén men saknar initiativ från landstinget, och nödvändig 

finansiering. Det är också viktigt att verksamheten anpassas till lokala förhållandena och 

att det är tydligt vad som ska uppnås. Förvaltningen avser att arbeta vidare med att hitta 

rätt form för samverkan internt och externt för att förebygga så att barn inte far illa.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-05. 

Dnr 1.6-35/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se BESLUT ovan. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från samtliga partier. 
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§ 26  Utvärdering av kvalitetsgarantin inom verksamhetsområdet 

vuxen/missbruk – rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om  utvärdering av kvalitetsgarantin 

inom verksamhetsområdet vuxen/missbruk till handlingarna. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2012 att införa en kvalitetsgaranti för vuxna som söker 

vård och behandling för missbruks- och beroendeproblem. Socialförvaltningen har 

utvärderat tillämpningen av garantin vid stadsdelsförvaltningarna genom bland annat en 

enkätundersökning. Socialnämndens rapport visar att Farsta och flertalet 

stadsdelsförvaltningar menar att garantin behöver revideras för att skapa mer enhetliga 

tolkningar av ett antal kvalitetsfaktorer.   

 

Förvaltningen anser i det stora hela att garantin har uppfyllts. Svårast har varit att hålla 

utredningstiderna, på grund av mängden ärenden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-04. 

Dnr 1.6-34/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 27  Plan för arbetet med instrumentet ASI inom missbruksområdet – 

rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens plan för arbetet med instrumentet ASI 

(Addiction Severity Index) inom missbruksområdet till handlingarna. 

 

Ärendet 

En studie 2004 på uppdrag av Stockholms stad påvisade stora skillnader i bedömningar av 

klienters behov inom missbruksområdet. Året därpå beslutade kommunstyrelsen att den 

strukturerade intervjun enligt Addiction Severity Index – ASI – ska användas i arbetet 

med vuxna missbrukare.  

 

En ny studie 2012 visade dock att samstämmigheten i behovsbedömning och val av insats 

inte hade ökat med hjälp av metoden. Socialnämnden har nu genomfört ett seminarium 

för att se hur ASI används, identifiera problem och diskutera lösningar. Därefter har en 

plan utarbetats för att förstärka ASI-arbetet genom en nyintroduktion i samverkan med 

Socialstyrelsen och tydligare stöd i det löpande arbetet vid nätverksmöten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-12. 

Dnr 1.6-11/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 28  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 25 januari 2016 

 

Pensionärsrådets protokoll den 25 januari 2016 

 

Demokratirådets protokoll den 14 december 2015 

 

Sociala delegationens protokoll den 16 december 2015 (extra sammanträde), den 22 

december 2015 och den 21 januari 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2016-01-18. 

Dnr 1.1-30/2016 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 3 december 2015 – 18 

januari 2016, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2015-12-07: Tillförordnande av Per-Ove Mattsson som stadsdelsdirektör under 

perioden 21-27 december 2015. Dnr 1.1-798/2015. 

2. 2015-12-07: Tillförordnande av Päivi Kabran som stadsdelsdirektör under perioden 

28 december 2015 – 3 januari 2016. Dnr 1.1-799/2015. 

3. 2016-01-01: Samverkansöverenskommelse mellan stadsdelsförvaltningarna Enskede-

Årsta-Vantör, Farsta och Skarpnäck samt Capio Maria och landstingets Psykiatri 

Södra Stockholm avseende vuxna med substansbrukssyndrom och/eller psykisk 

funktionsnedsättning. Dnr 2.2.1-815/2015. 

4. 2016-01-05: Genomförandebeslut avseende pH-reglering av plaskdammar i Farsta 

stadsdelsområde. Dnr 3.1-2/2016. 

5. 2016-01-08: Tillförordnande av Per-Ove Mattsson som stadsdelsdirektör under 

perioden 25-29 januari 2016. Dnr 1.1-19/2016. 

6. 2016-01-14: Rättegångsfullmakter till ett antal enhetschefer och biträdande 

enhetschefer. Dnr 1.1-43/2016 – dnr 1.1-53/2016. 
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ÖVRIGT 

 

§ 29  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Ett otryggt Farsta (bilaga) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättaren Lars Hultkvist (KD) anmälde att han stödjer innehållet i skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

Peter Öberg (L) sade att innehållet i skrivelsen även är öppna frågor riktade till majoritets-

partierna. Mariana Moreira Duarte (MP) uttryckte att frågorna är mycket viktiga. Hon 

redogjorde för polisens nya satsning på så kallade medborgarlöften, som ska utformas i 

samarbete med medborgare. I den lokala processen kring detta har nämnden en viktig roll 

som företrädare för medborgarna. Det lokala brottsförebyggande rådet, Brå, kan vara ett 

av de forum där samtalen förs. Lars Bäck (V) berättade att han och Lars Jilmstad (M), i 

sina roller som ordförande respektive vice ordförande i Brå, fortlöpande får rapporter från 

polisens företrädare i Brå om hur arbetet med medborgarlöfte fortskrider. En längre 

diskussion följde om frågeställningarna i skrivelsen. 

 

Förvaltningschef Kerstin Sandström informerade om att nämnden kommer att få en 

tidplan över aktuella byggplaner och annat i stadsdelsområdet, utifrån ett önskemål som 

tidigare framförts av Lisbeth Crabo Ljungman (M).  

 

Kerstin Sandström besvarade också en tidigare fråga från nämnden om medborgare kan få 

ta del av informationsbladet Varannan vecka, där förvaltningen informerar nämnden om 

sådant som är aktuellt i stadsdelsområdet och inom de olika verksamheterna. Det system 

där bladet produceras saknar en funktion för prenumeration och utskick till intresserade 

medborgare skulle därför få ske för hand, vilket inte är praktiskt möjligt. 

 

Förvaltningschefen berättade slutligen att förvaltningen har köpt in broddar för utdelning 

inom kort till alla seniorer över 75 år som har hemtjänst eller trygghetslarm. 

 

På fråga från Lisbeth Crabo Ljungman (M) lovade förvaltningen höra med berörda 

tekniska förvaltningar om det görs en samlad bedömning av dagvattenhantering och 

påverkan på Farstas sjöar när det nu byggs och kommer att byggas i stor omfattning i 

området. Lisbeth underströk att det är viktigt att inte bara se till varje enskilt byggprojekt 

utan till helheten, till den samlade påverkan på sjöarna. Förvaltningen återkommer med 

besked. 

 

Ordföranden tackade alla närvarande och avslutade sammanträdet. 


